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Říjnové pranosti ky
• Teplý říjen - studený listopad.
• Čistý nový Měsíc v říjnu slibuje pěknou vin-

nou žeň.
• Po teplém září zle se říjen tváří.
• Čím déle vlaštovky u nás v říjnu prodlévají, 

� m déle pěkné a jasné dny potrvají.
• Když křížový pavouk se v říjnu ukrývá a ne-

vylézá, není daleko do sněhu.
• Je-li říjen velmi zelený, bude zato leden 

hodně studený.
• Bouřka v říjnu třebas malá, sotva na to 

zima stálá.
• Říjen když blýská, zima plíská.
• Kolik dní v říjnu uplyne do prvého deště, 

po tolik dnů bude i v zimě prše� .
• V říjnu mnoho deštů, v prosinci mnoho vě-

trů.
• Co v říjnu zimy přibude, v lednu jí opět 

ubude.
• V říjnu mráz a větry - leden, únor teplý.
• Sněží-li brzy v říjnu, bude mokrá zima.
• V říjnu hodně žaludů a bukvic oznamuje 

zimy víc.
• Říjen a březen rovné jsou ve všem.

Uzávěrka příš� ho čísla:

18. 10. 2021
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V říjnu oslaví své krásné jubileum

 paní  ČABELOVÁ BOŽENA
  ČÁPOVÁ MARCELA
  ČIŽMAROVÁ ANNA
  ČIŽMAROVÁ REGINA
  ČÍŽOVÁ BOHUMILA
  LEPSCHY LUDMILA
  NEVOSADOVÁ HERMÍNA
  PELTÁNOVÁ ALENA
  STRAKOVÁ EVA

 pan  DVOŘÁK JIŘÍ
  JELÍNEK FRANTIŠEK
  JIRKAL FRANTIŠEK
  MAREK STANISLAV
  MILISTERFER PAVEL
  PALUCA FRANTIŠEK
  SKOTNICA FRANTIŠEK
  ŠTEFKA ALOIS

Všem výše uvedeným přejeme vše nejlepší, plno životních
radostí  a mnoho dalších let spokojeného života.



strana 3

Udělejte svým vnoučatům radost a vezměte 
je po škole nebo rovnou na celý víkend do 

Rodinného areálu na Lipně, kde na Vás čeká 
spoustu zábavy a dobrodružství. 
Babí léto patří k nejkrásnějším obdobím celé-
ho roku. Trávit chvilky na Lipně si užije oprav-
du každý a rádi u nás přivítáme také všechny 
aktivní seniory, kteří hledají, kam by se mohli 
vydat se svými vnoučaty na výlet. Při návštěvě 
Stezky korunami stromů si užijí krásné výhle-
dy na podzimní šumavskou krajinu a naučí se 
mnoho zajímavého z ptačí říše, v Království 
lesa pak zažijí dobrodružství na trampolínách 
a prolézačkách, a odnesou si nejen skvělý po-
cit z celého aktivního dne v lese, ale také třeba 
vlastní výrobek z lesních dílniček. 

- Rodinný areál Lipno -

PODZIM ZNAMENÁ VÝLET S VNOUČATY NA LIPNO

Dvanáctý ročník South Bohemia Classic se 
do historie zapsal jako rekordní. Meziná-

rodní setinové rallye klasických vozidel se ve 
dnech 10. -11. září na jihu Čech zúčastnilo bez-
mála 160 posádek z několika evropských zemí.
„Závodníci přijeli prakticky z celé České re-
publiky, ale zároveň také z Rakouska, Ně-
mecka, ovšem přijel i účastník z USA. V ob-
sazení posádek se velmi často objevují dámy 
a máme dokonce i několik čistě dámských 
posádek. Největší osobností toho ročníku, 
která přijela na start South Bohemia Classic, 
byl známý dostihový žokej a několikanásob-
ný vítěz Velké pardubické Josef Váňa, který 
jel vozem Škoda Felicia z roku 1961,“ shrnuje 
ředitel závodu Pavel Kacerovský.
Veteránská přehlídka elegance odstarto-
vala v pátek odpoledne desátého září na

českobudějovickém náměstí Přemysla Ota-
kara II. Více jak 500 kilometrů dlouhá trasa 
doznala oproti minulým letům několika výraz-
ných změn. Tentokrát nabídla zajímavé úseky 
perlami jižních Čech, jelo se v Holašovicích, 
Vodňanech nebo Prachaticích. Zajímavým 
zpestřením byla projížďka po klikatých příhra-
ničních silničkách Novohradských hor a Lipen-
ska se zastávkou v Rakousku. Řidiči ale museli 
tentokrát dát na měřených úsecích nohu z 
plynu, jelo se za běžného provozu a rychlost o 
vítězi nerozhodovala.
„South Bohemia Classic je takzvaná setino-
vá rallye, není to klasická soutěž na čas a 
rychlost tak, jako jsou ty velké automobilové 
soutěže. Naopak tady účastníci musí projíž-
dět fotobuňkami v předem určených časech, 
které my jim stanovíme. Takže je to zjedno-
dušeně řečeno spíš taková jízda zručnosti. 

Soutěže tohoto typu už se u nás v České re-
publice jezdí několik let. My sami pořádáme 
aktivně dvě a na další se spolupodílíme. Před 
startem jsme pořádali v Dolní Vltavici trénin-
kový kemp, kde byl pro posádky podobný test 
připraven a mohly si tak vyzkoušet jak se ten 
test jezdí, jak se měří, vyzkoušet si, kde mají 
tu přední část vozidla, aby se do fotobuňky 
trefily v ten ideální čas,“ dodává Pavel Kace-
rovský.
K nejzajímavějším místům ke sledování histo-
rických skvostů patřily i Loučovice, kde před 
obecním úřadem posádky podstoupily právě 
zmiňovaný test přesnosti. Nabité startovní 
pole nabídlo skvělou podívanou. Diváci ocenili 
jak legendární, tak i méně známé značky.
„Já, jako fanoušek techniky a vůbec všeho, 
co se točí, mám velice rád stará auta a jsem 
rád, že jsme se s pořadatelem dohodli a letos 
historická auta mohly projíždět i Loučovice-
mi. Také bych rád poděkoval našim hasičům, 
že se ujali zajištění bezpečnosti a pomohli tak 
pořadatelům,“ komentuje účast obce v rallye 
starosta Loučovic Jan Kubík.
XII. ročník South Bohemia Classic je už sice mi-
nulostí. Už teď se ale milovníci vůně benzínu 
a příznivci motosportu mohou těšit na Rallye 
Český Krumlov. Ta se jako finálový podnik tu-
zemské mistrovské sezony pojede ve dnech 
12. - 14. listopadu. Přesný program podzimní 
rallye s oslavou 50. výročí svého založení od-
halí pořadatelé během následujících dnů.

- František Fazekas -

XII. ROČNÍK SOUTH BOHEMIA CLASSIC POPRVÉ
I V LOUČOVICÍCH
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Usnesení č. 151/2021
Zastupitelstvo obce Loučovice schvaluje ově-
řovatele zápisu Eduarda Bence a Miloslava 
Hütt nera, jako zapisovatele Daniela Hovorku.

Usnesení č. 152/2021
Zastupitelstvo obce Loučovice schvaluje pro-
gram zasedání doplněn o uvedené body:
• 13.1 Žádost o prodej pozemku 180/18
• 13.2 Žádost o zrušení předkupního práva 

na parcele p.č. 144/13
• 13.3 Žádost o poskytnutí  dotace (pří-

spěvku) fyzické osobě v celkové výši:  2 
000 000,-CZK              

• 13.4 Koncesní řízení na výběr provozova-
tele vodohospodářské infrastruktury

• 13.5 Zpráva o hodnocení nabídek

Usnesení č. 153/2021
Zastupitelstvo obce Loučovice bere na vědo-
mí rozpočtové opatření č.6 v předloženém 
znění.

Usnesení č. 154/2021
Zastupitelstvo obce Loučovice schvaluje od-
puštění jednoho ročního nájmu (pachtovné) 
na parcele  p.č. 325/1 o výměře 195 m2, ve 
výši 780,-CZK, pachtýři paní M. H.

Usnesení č. 155/2021
Zastupitelstvo obce Loučovice souhlasí se 
zveřejněním záměru směnit pozemky 352/34 
za 352/32 o shodné výměře 23 m2 a prodat 
pozemek 352/33 o výměře 193 m2, tak jak je 
uvedeno v novém geometrickém plánu ze dne 
20.7.2021

Usnesení č. 156/2021
Zastupitelstvo obce Loučovice souhlasí se zve-
řejněním záměru na pronájem  pozemku, p.č. 
194 o výměře 225 m2 sloužícího jako oploce-
ná skládka palivového dřeva.

Usnesení č. 157/2021
Zastupitelstvo obce Loučovice schvaluje uza-
vření nájemní smlouvy s nájemcem Zásilkov-
na s.r.o. na části  pozemku p.č. 227/1 o výměře 
1,36 m2 za cenu 1 200,-CZK / rok, plus DPH v 
předloženém znění.

Usnesení č. 158/2021
Zastupitelstvo obce Loučovice souhlasí s fi -
nanční podporou žadatele pana M. L., bytem 
Loučovice, která bude ve formě daru poskyt-
nuta ve výši 5 000,-CZK v termínu do 14 dnů 
po zveřejnění výpisu usnesení na úřední des-
ce.

Usnesení č. 159/2021
Zastupitelstvo obce Loučovice schvalu-
je  bezúplatný převod pozemků, p.č.  149/7, 
134/1, 95/9 a 95/11 v k.ú. Kapličky obce Lou-
čovice  od SPÚ do majetku obce. 

Usnesení č. 160/2021
Zastupitelstvo obce Loučovice ruší výběro-
vé řízení ze dne 26.4. 2021 Usn. č. 78/202 a 
schvaluje vypsání nového výběrového řízení 
na akci „Sběr, svoz a využití , popř. zneškodně-
ní komunálních odpadů v obci Loučovice“ dle 
nové technické specifi kace.

Usnesení č. 161/2021
Zastupitelstvo obce Loučovice schvaluje zru-
šení předkupního práva na parcele 144/13 
ke dni 10.9. 2021 za podmínky , že všechny 
fi nanční náklady vzniklé se zrušením předkup-
ního práva uhradí žadatel.

Usnesení č. 162/2021
Zastupitelstvo obce Loučovice bere na vědo-
mí žádost o poskytnutí  dotace (příspěvku) fy-
zické osobě ve výši 2 000 000,-CZK a pověřuje 
starostu obce zadáním projektové dokumen-
tace na rekonstrukci  1. NP zdravotního stře-
diska č.p. 288.

Usnesení č. 163/2021
Zastupitelstvo obce schvaluje zahájení kon-
cesního řízení na služby „Provozování vodo-
hospodářské infrastruktury v majetku obce 
Loučovice“ dle zadávací dokumentace projed-
nané a schválené Státním fondem životního 
prostředí ČR a hodnotí cí komisi  pro posou-
zením splnění podmínek účasti  (kvalifi kace) v 
koncesním řízení a posouzení a hodnocení na-
bídek ve složení: Ing. Eva Frýbová, Ing. Jan Ku-
bík, Radim Štubner, Miloslav Hütt ner, MUDr. 
Eduard Benc.  Náhradníci:  Petr Procházka, 
Šárka Hütt nerová.

Usnesení č. 164/2021
Zastupitelstvo obce Loučovice bere na vědo-
mí zprávu hodnotí cí komise VŘ „Oprava míst-
ní komunikace v Loučovicích - sv. Prokop“ a 
schvaluje podepsání smlouvy se společností  
SWIETELSKY stavební s.r.o., která podala nej-
nižší nabídku ve výši 839 850,39 CZK.

VÝPIS USNESENÍ Z ŘÁDNÉHO ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE LOUČOVICE KONANÉHO
DNE 16. SRPNA 2021
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Toto lati nské připomenutí  platí  pro každou 
dobu a každého z nás. Když se koncem 

měsíce července stala naše obec tí m, kdo se 
má postarat a rozloučit se se zesnulou paní 
Věrou Hanzalovou, bylo to poprvé, kdy jsem 
se setkal s termínem „sociální pohřeb.“ Jsem 
přesvědčen, že se naše obec s touto poslední 
službou, kterou mohla prokázat paní Hanzalo-
vé, vypořádala se ctí . Děkuji všem, kteří paní 
Věře Hanzalové věnují ti chou vzpomínku a po-
děkování patří především těm, kteří byli pří-
tomni na posledním rozloučení, které se ko-
nalo na hřbitově v Loučovicích v pátek 3. září.

- Mgr. Daniel Hovorka-tajemník Úřadu obce 
Loučovice -

MEMENTO MORI
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ŠUMAVÁČEK
Chcete pro vaše dítě pohybový a přitom kul-
turní kroužek? Přihlaste ho do Šumaváčku! Le-
tos jsme vstoupili do 33. taneční sezóny. 
Po tanečních prázdninách, které v minulém 
školním roce trvaly od října, jsme opět začali 
tančit. Minulý školní rok byl poznamenaný Co-
videm a tak jsme tančili jen do začátku října. 
Kdo chodil tančit loni, letos získá výraznou sle-
vu na členském příspěvku.

A jak to bude vypadat v novém školním roce? 
Pokud se nebudou odehrávat nějaká karan-
ténní opatření, scházíme se pravidelně každý 
čtvrtek od 15.20 do 17.00 hodin v malé tělo-
cvičně ZŠ ve Vyšším Brodě (naproti  cukrárně).

Zájemci se mohou hlásit na emailu:
prochna@centrum.cz

nebo na mobilu 604 824 110

Více informací najdete na www.sumavacek.cz

COUNTRY TANCE PRO DOSPĚLÉ
Již před rokem a půl jsme plánovali pravidelné 
country tancování pro dospělé v Loučovicích. 
Když už byl dostatek zájemců, přišel Covid a 
všechno padlo. Pokud se nic nezmění, plá-
nujeme zahájit tancovací schůzky v listopadu 
v domě kultury. Zájemci se mohou hlásit na 
emailu prochna@centrum.cz nebo na mobilu 
604 824 110.

- Miroslav Procházka -

ŠUMAVÁČEK ČEKÁ 33. TANEČNÍ SEZÓNA;
COUNTRY TANCE PRO DOSPĚLÉ

Okurková sezóna a prázdniny skončily, ve 
středu 1. 9. se děti  vráti ly do školy, těším 

se, že si najdou cestu i do knihovny. V dětském 
oddělení na ně čekají pohádky, povinná četba, 
ale i něco pro poučení. Předškoláci si s rodi-
či mohou zapůjčit obrázkové knihy, leporela, 
můžou si namalovat obrázek nebo si pohrát. 
Od začátku roku bylo nakoupeno 103 nových 
dětských knížek.
Samozřejmě se těším i na dospělé čtenáře, 
které čekají knižní novinky oblíbených autorů 
např.: Jan Cimický, Táňa Keleová – Vasilková, 
Jeff ery Deaver, James Patt erson, Nora Roberts 
a další.

V říjnu, či v listopadu snad proběhnou slibo-
vané akce Noc s Andersenem, Pasování na 
čtenáře.
Během prázdnin jste mohli navští vit výstavu 
obrazů Vlaďky Friedlové Kuthanové, potěšil 
mě váš zájem, děkuji Vám všem, kteří jste se 
přišli podívat.

Na shledanou v knihovně. 

(foto: Noc s Andersenem 2019)

- JaGr -

ZPÁTKY DO KNIHOVNY



strana 6

Informace k volbám
do Poslanecké sněmovny
Parlamentu České republiky
Obecní úřad Loučovice informuje občany, že volební 
místnost pro volby do Poslanecké sněmovny Parla-
mentu České republiky konané ve dnech 8. a 9. října 
2021 se nachází v budově Obecního úřadu Loučovice v 
přízemí -  klubovna  Senior klubu.

ŘÁDKOVÁ INZERCE:

Stanislav Kozák
IČ. 08848769
Tel. 607239012

Provádím řemeslné a údržbářské práce v do-
mácnosti i na zahradě, s důvěrou se na mne 
obraťte.

Poslední srpnový víkend je tradičně velkým 
svátkem pro milovníky divoké vody. Pověst-

né Čertovy proudy na Vltavě pod lipenskou 
přehradou se opět na pár dní zaplnily vodou a 
vznikla tak jedna z nejtěžších vodních tratí na 
světě. Legendární trať prověřila síly závodníků 
Mistrovství Evropy v raftingu a tradičně také 
špičkových kajakářů, účastníků 15. ročníku DE-
VILS EXTREME RACE 2021.
„Nejdřív máme kvalifikaci, což je asi pěti-
minutový sprint, poté nejlepších 32 kajaká-
řů postupuje do kajakcrossu a odpoledne

v 17:00 začíná závod, který se jmenuje DAM 
TO DAM a jede se od přehrady na Lipně až 
na vyrovnávací nádrž ve Vyšším Brodě. DAM 
TO DAM trvá cca 30 minut a je přibližně 6 km 
dlouhý,“ přibližuje závody DEVILS EXTREME 
RACE pořadatel Míra Kodada.
Diváci ocenili jedinečnou exhibici nejlepších 
riderů na divoké vodě. V minulých letech tu 
závodili například několikanásobný mistr svě-
ta Sam Sutton, Bren Orten nebo olympijský 
vítěz Alexander Grimm. Ani letos ve startovní 
listině nebyla o slavná jména nouze. 

„Ten zájem je obrovský, je to letos sto lidí 
ze sedmnácti států světa. Závodníci přijeli 
například z USA, Argentiny nebo Ruska. Ten 
poměr českých závodníků k zahraničním je 
přibližně 20 ku 80,“ dodává Míra Kodada.
Součástí adrenalinové podívané je každoročně 
také večerní program s koncerty. Ve festivalo-
vém areálu v Loučovicích byly pro návštěvníky 
připraveny nejrůznější atrakce i pestrá nabíd-
ka jídla a letních drinků.

- František Fazekas -

DEVILS EXTREME RACE 2021
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Skromný a vždy usměvavý, takový je Miloš 
Liška, který se zamiloval do extrémních zá-

vodů Spartan race. Kdo ho nezná, tak by jistě 
neřekl, že Miloš tyto závody absolvuje a do-
konce je v nich více než úspěšný. Reprezentuje 
tak nejen tým Loupežníci OCR, ale i obec Lo-
učovice.  A ačkoliv je opravdu „rozlítaný“ po 
různých koutech Evropy a k tomu má i klasické 
zaměstnání, tak se nám ho podařilo zastih-
nout a udělat s ním krátký rozhovor.

Miloši, většina tvých vrstevníků se většinou 
věnuje klidnějším sportům, jako například 
tenis nebo golf, co tebe vedlo k tomu začít se 
věnovat extrémním závodům Spartan a kdy 
si začal?
To, že jsem se začal věnovat OCR (překážkové 
závody) je vlastně náhoda. Po cca 10-ti letém 
běhání na silnici, kdy jsem jako závodník pro-
cestoval celou republiku a začínal na kratších 
tratích od 5km do 10km a postupně jsem se 
dostal až k maratonům a ultramaratonům 
(závody přes 100km), jsem se byl proběhnout 
na Lipně, kde se zrovna na pláži konal wor-
kout Spartanu. Já si tenkrát 8/2018 workout 
vyzkoušel a docela mě to bavilo. Bylo to za-
jímavé propojení běhu s překážkami. Za dva 
měsíce se konal Spartan race na Lipně a já se 
přihlásil. Tenkrát 10/2018 jsem závod dokon-
čil na 9.místě. Běžecky to bylo v pohodě, ale 
na překážkách jsem se vyloženě trápil. Nevím 
kolik "angličáků" (klik s následným výskokem 
- trest za nepřekonání překážky) jsem během 
závodu dělal, ale bylo jich spoustu. V cíli jsem 
si řekl, že se "vrátím" a tím to vše začalo.

Když se na tebe člověk podívá, tak nevidí 
horu svalstva, naopak tvou postavu by ti 
mohla závidět leckterá modelka, takže Spar-
tan asi není vyloženě o svalech, že?

Ano a to se mi právě líbí. Musíš být prostě 
komplexním závodníkem, protože i když bu-
deš dobře běhat a nebudeš mít sílu na pře-
kážkách, tak budeš na ostatní ztrácet. To samé 
platí naopak (můžeš mít horu svalů, ale pokud 
ti to nebude běhat, budeš zase na ostatní ztrá-
cet). Na překážkové závody potřebuješ mít 
rychlé nohy (běhá se převážně ve skiareálech, 
kde jsou velké kopce), silné ruce (na silové 
překážky), pružné tělo (na technické překážky) 
a někdy i dobrou paměť (na tzv. memory test, 
kdy si musíš během závodu zapamatovat růz-
nou kombinaci písmen a čísel a po cca 10km 
musíš tuto kombinaci oznámit rozhodčímu).

Jak se udržuješ ve formě a musíš dodržovat 
určitou životosprávu? A jak ti to jde, zahřešíš 
si někdy?
Životospráva je nedílnou součástí "našeho" 
sportu (pokud teda chceš vyhrávat). Každé 
kilo navíc je strašně znát, protože se běhá do 
kopců. Ve formě se udržuju pravidelným tré-
ninkem. Několikrát týdně (3-5x) běhám po 
okolních kopcích, jezdím na horském kole, 
chodím do posilovny a minulou zimu jsem se 
začal otužovat. Otužování má pro mě velký 
význam, protože potom strašně rychle zre-
generuju, hlavně po závodech. Ve stravě se 
vyhýbám tučným a smaženým jídlům, nepiju 
slazené nápoje a polotovary ani náhodou. 
Když mám důležitý závod (typu Mistrovství 
ČR v OCR) tak striktně dodržuju životosprávu 
(jím hlavně kuřecí maso, ryby, těstoviny, rýži, 
nepohrdnu sójou, bulgurem, kuskusem apod., 
piju proteinové a iontové nápoje a "mlsám" 
proteinové tyčinky, hořkou 70-90% čokoládu 
a různé oříšky). Ale pokud jde o běžný závod, 
dokážu také zhřešit v podobě např. medovní-
ku nebo Pepsi. Většinou po závodě, kdy si tělo 
žádá doplnit cukry. Hlavně mám ale velkou 
oporu a zároveň fanouška v manželce, která 

mi vaří "lehká" jídla a peče "zdravé" buchty 
(mrkvový koláč, již zmíněný medovník apod.)

Letošní rok byl pro tebe velmi úspěšný, jaké 
závody si absolvoval a prozraď našim čtená-
řům tvé úspěchy.
Veškeré jarní závody se přesouvaly na léto 
kvůli covidu, takže můj první letošní závod byl 
Gladiátor race v Šiklově Mlýně (westernové 
městečko) 29.-30.5. Během víkendu jsem ab-
solvoval 3 závody a všechny se mi podařilo vy-
hrát. Jak sobotní Original (6km a 30překážek) 
a noční Night (3km a 15překážek), tak nedělní 
Max (12km a 40překážek). Chtěl jsem si hlav-
ně "osahat" nové překážky, protože jedním 
z mých hlavních letošních cílů bylo uspět na 
Mistrovství ČR v překážkových závodech, kde 
jsou ty nejtěžší překážky a největší konkuren-
ce.
Další závody už následovaly v rychlém sledu:
19.-20.6. Spartan race Valčianská Dolina na 
Slovensku (Beast 3.místo, Super 1.místo, 
Sprint 1.místo)
10.-11.7. Spartan race Kazincbarcika v Ma-
ďarsku (Beast 1.místo, Super 1.místo, Sprint 
1.místo)
24.-25.7. Spartan race Czarna Gora v Polsku 
(Super 1.místo, Sprint 1.místo)
31.7.-1.8. Spartan race Liberec (Super 1.místo, 
Sprint 2.místo)
14.-15.8. Spartan race Nagykanydza v Maďar-
sku (Super 1.místo, Sprint 1.místo)
21.-22.8. Mistrovství ČR v OCR (překážkový zá-
vod) (3km závod 2.místo, 12km závod 1.místo 
!!!)
28.8. Spartan race Malino Brdo na Slovensku 
(Ultra 53km a 60překážek 1.místo !!!)
11.-12.9. Spartan race na Lipně (Beast 2.místo, 
Super 1.místo, Sprint 1.místo)

Jaké závody tě čekají v nejbližší době a jaké 
máš ambice nejen do těchto závodů, ale i do 
další kariéry extrémního sportovce?
Jinak v nejbližší době 25.9. mě čeká finále 
středoevropského poháru Spartan race (CEU) 
v Maďarském Salgotariánu (kde pokud se 
umístím do 3.místa, tak celou sérii vyhraju). 
Poté ještě 23.-24.10. poslední Spartan race na 
Dolní Moravě. Sezónu chci zakončit 5.-7.11. v 
Řecké Spartě, kde se koná Mistrovství světa ve 
trifectě (3 závody Beast, Super a Sprint, kde se 
časy sčítají). Na MS mám jen ty nejvyšší ambi-
ce a chci si přivést "placku".

(pozn. red.: rozhovor byl uskutečněn 
15.9.2021)

- František Fazekas -

MILOŠ LIŠKA SKVĚLE REPREZENTUJE NEJEN OBEC V EXTRÉMNÍCH
ZÁVODECH SPARTAN



strana 8

RYBÁŘSKÉ ZÁVODY

Dne 25.9. 2021 se v Loučovicích uskutečnily rybářské závody pro dospělé. Závodů se účastnily místní rybáři i rybáři z okolních obcí a měst. 
Celkově se sešlo 20 závodníků.

Návnad se vyzkoušelo spoustu, různé druhy kukuřic, boilies, červů, 
směsí a všeho možného. Chytalo se několika způsoby např. lov na 
položenou, lov na feeder, lov na plavanou.

Ryb se letos sice moc nepodařilo chytnout, to ovšem usměv na tváři 
rybářů neubralo. Počasí bylo slunečné a tak se u vody všem líbilo, 
dokonce i velkému hejnu kachen, které mnozí rybáři pohostili dob-
rotami.

Největší rybu i celkové prvenství získal místní rybář Jan Stropek. Sta-
čilo mu k tomu vytáhnout jediného kapra o velikosti 50 cm.

Vítězové si odnesli krásné poháry a hodnotné ceny. Oceněn byl i 
rybář, který chytl největší rybu. Nikdo však neodešel s prázdnou a 
tak i neúspěšní rybáři získali cenu útěchy.

Poděkování patří Janu Strakovi, Petru Galazkovi a Zuzaně Libertinové, kteří zajistili prezentaci a uskutečnění těchto závodů. Dále patří podě-
kování za občerstvení, které zajistil Petr Louda s přítelkyní Růženou. A v neposlední řadě patří poděkování Pavlovi Hronů za ceny a sponzorské 
dary.

- Petr Galazka -
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Už se naplno rozjela fotbalová sezóna. Po téměř dvou letech ode-
hrála své první mistrovské utkání po opětovném přihlášení do 

soutěží mladší přípravka. Dala se dohromady téměř dvaceti členná 
parti čka malých kamarádek a kamarádů, kteří jsou soutěživí a mají 
chuť se zlepšovat ve fotbalovém zápolení. Tento první zápas tým ve-
dený Marti nem Hü� nerem dokázal vyhrát poměrem branek šest ku 
pěti  proti  hostům ze společenství Dolního a Horního Dvořiště. Dě-
kujeme rodičům malých fotbalistů za pomoc a za podporu. Všechny 
ostatní týmy setrvaly ve stejných soutěžích jako v předešlém ročníku.

VÝSLEDKOVÝ SERVIS

Muži jsou k 17. 9. po pěti  kolech na nelichoti vém předposledním tři-
náctém místě tabulky se ziskem čtyř bodů. Nejlepším střelcem mužstva 
je Václav Dudla (4 góly).

Po třech kolech mají žáci tři body a jsou na šestém místě. Čtyři góly dali 
Ondra Levai a Kája Straka.

ŘÍJNOVÝ PROGRAM

Muži:
• 2. 10. s Frymburkem (16 h)
• 10. 10. v Roudném (15:30)
• 16. 10. s Mladým (15:30)

• 24.10. v Kamenném Újezdě
• 30. 10. s Dřítní (14 h)

Žáci:
• 3. 10. s týmem Malont a D. Dvoříště (11 h)
• 9. 10. ve Velešíně (10 h)
• 17. 10. se Z. Korunou (11 h)
• 23.10. v Nové Vsi (10 h)
• 30. 10. v Č. Krumlově (12:30)

Starší přípravka:
• 3.10. ve Frymburku/na Lipně (10:30)
• 6. 10. s H. Planou (16:30)
• 15. 10. s D. a H. Dvořištěm (16:30)
• 23. 10. v Malontech (10 h)
• 27. 10. s Kaplicí (16:30)
• 28. 10. v Nové Vsi

Mladší přípravka:
• 1. 10. v Kaplici (17:00)
• 8. 10. s Křemží (16:30)
• 17. 10. v D./H. Dvořišti  (10 h)
• 23. 10. v Č. Krumlově (10 h)
• 29. 10. se Zlatou Korunou (16:30)

DĚKUJEME VŠEM PŘÍZNIVCŮM A PARTNERŮM ZA PODPORU!

- Vltavan Loučovice -

Muži, 1. B třída
Vltavan – Větřní 2:3
Vltavan – Boršov 3:0
Sedlec – Vltavan 5:1
Vltavan – Zlatá Koruna 2:2
Hrdějovice – Vltavan 3:1

Žáci, Okresní přebor
Vltavan – Chvalšiny 1:2
Vltavan – Frymburk/Lipno 3:4
Větřní – Vltavan 0:7

Starší přípravka, Okresní přebor
Chvalšiny – Vltavan 10:3
Vltavan – Č. Krumlov B 3:14
Křemže – Vltavan 20:7

Mladší přípravka, Okresní přebor
Vltavan – D. a H. Dvořiště 6:5
Vltavan – Č. Krumlov B 3:7



KLÁŠTERNÍ DONÁTOR VOK I. Z ROŽMBERKA

Vok I., psaný „z Rožmberka“, byl synem Vítka 
z Blankenberga, či také z Prčic, a jeho blíže 
neznámé manželky z rodu Schönhering-Blan-
kenberg z rakouského Mühlviertlu. Tento otec 
Voka I. z Rožmberka se v písemných prame-
nech vyskytuje v letech 1194 až 1236. V roce 
1194 byl již nepochybně dospělým mužem, 
který vlastnil léna pasovského biskupství až 
k Dunaji. Držel majetek nejen na pasovském 
biskupství, ale i na na území českého státu. 
Je tedy více než pravděpodobné, že Vítkovi 
z Blankenberga patřila před jeho smrtí  i tržní 
osada Vyšší Brod. Roku 1231 znamenal ko-
nec vzestupu Vítka z Blankenberga na území 
pasovského biskupství a v té době společně 
se svými příbuznými posiluje jeho zájmy. Bo-
humír Němec uvádí teorii, že Vítek z Blanken-
berka “stál i u založení hradu Rožmberk nad 
Vltavou. Predikát z Rožmberka přijal až jeden 
z jeho synů, přesto můžeme pokládat Vítka 
z Blankenberka za zakladatele rodu pánů z 
Rožmberka. Datum narození ani úmrtí , stejně 
jako místo uložení tělesných ostatků Vítka z 
Blankenberga nejsou známé. Zemřel před ro-
kem 1250. Datum ani místo narození Voka I. 
z Rožmberka neznáme. Stejně tak nevíme nic 
o jeho dětství a podstatné části  jeho života. 
Teprve listi na českého krále Václava I. z 22. 
června 1250 dává prvou písemnou informa-
ci o tomto prvním Rožmberkovi a o existenci 
rodového sídla, hradu Rožmberk. Dá se před-
pokládat, že se akti vně zúčastnil politi ckého 
dění i před tí mto datem. Po roce 1250 stál 
Vok I. z Rožmberka v centru politi ckého dění 
v českém království a byl velmi úzce spjat s 
velmocenskou politi kou budoucího českého 
krále Přemysla Otakara II. Především šlo o zisk 
rakouského vévodství v roce 1251 po vymře-
ní tamního vládnoucího rodu Babenberků.

Od 7. června 1255 zastával Vok I. z Rožmberka 
úřad nejvyššího maršálka českého království a 
v témž roce táhl s králem Přemyslem na kří-
žovou výpravu do Pruska, Přežil vpád českého 
vojska do Bavorska a porážku u Mühldorfu 
v roce 1257 od Jindřicha Dolnobavorského. 
Vok I. z Rožmberka se snažil navázat na tra-
dici svého otce a pronikal do Podunají. Šlo 
především o blankenberské dědictví, které 
jeho otec ztrati l. V roce 1258 koupil Vok I. z 
Rožmberka od Ruedina z Heichenbachu hrad 
Heichenbach, dědičné pasovské léno spojené 
s úřadem maršálka biskupství, ale biskupství si 
vynuti lo zrušení prodeje. Kolonizační iniciati va 
Voka I. z Rožmberka se dotýkala zejména hor-
ní Vltavy. Vyšší Brod a jeho okolí představovali 
přirozenou spojnici mezi českými a hornora-
kouskými državami Voka z Rožmberka. Jediné 
známé manželství uzavřel Vok I. z Rožmberka 
s Hedvikou ze Schaunberga. Byl to pro ní dru-
hý sňatek, když byla vdovou po Jindřichu III. 
z Kuneringu. Rozdíl 53 let mezi smrtí  Voka I. 
z Rožmberka a smrtí  Hedviky svědčí o velkém 
věkovém rozdílu. Z tohoto manželství známe 
v době smrti  Voka I. z Rožmberka dva nedo-
spělé syny. Jindřicha I. z Rožmberka a Vítka II. 
z Příběnic. Vok I. z Rožmberka byl pohřben ve 
vyšebrodském klášteře v roce 1262 a to prav-
děpodobně v kapitulní síni. Po smrti  Voka I. z 
Rožmberka uzavřela Hedvika ze Schaunberga  
třetí  sňatek s Fridrichem z Stubenberga, na je-
hož statcích ve Štýrsku žila. Zemřela 13. února 
1315 a pohřbena je v cisterciáckém klášteře 
Rein v Rakousku.
 
 
ZALOŽENÍ KLÁŠTERA ALTO VADUM
 
K vlastním přípravám k založení vyšebrodské-
ho cisterciáckého kláštera došlo na přelomu 
května a června 1259 a probíhaly zcela na poli 

kanonického práva. Samotný akt se uskutečnil 
za přítomnosti  pražského biskupa Jana III. Z 
Dražic, který cestoval na jih přes Týn nad Vl-
tavou, kde 23. května 1259 vydal ve prospěch 
nové fundace konfi rmační listi nu, potvrzují-
cí Vokův dar patronátních práv ke kostelům 
v Rožmitálu na Šumavě a Přídolí. Z listi ny je 
patrné, že k vlastní fundaci nedošlo, neboť 
příjemci Vokova daru jsou nazýváni pouze 
„fratre Cisterciensis ordinis.“ Touto listi nou 
biskup Jan III. stvrzuje založení. Fundátorem v 
této listi ně je Vok I. z Rožmberka se souhla-
sem ženy Hedviky. S fundací také souhlasili 
příbuzní Voka I. z Rožmberka Vítek a Budivoj 
z Krumlova, kteří přispěli k obdarování svými 
podíly v Klášterním lese. Fundace klášteru 
nebyla ani příliš výhodná ani příliš bohatá. 
Tento poznatek je překvapivý zejména proto, 
že zakladatelem kláštera ve Vyšším Brodě byl 
jeden z nejvýznamnějších mužů království. V 
zakládací listi ně kláštera z 1. června 1959 je 
několik značně rozptýlených vesnic v jižních 
Čechách, po jedné vsi v Horním Rakousku a 
ve Slezsku, výnosy ze 3 kostelů, podíl na de-
sátcích a další práva. Největší díl nadace tvoří 
rozlehlý Klášterní les, který se rozkládal na jih 
a jihozápad od Vyššího Brodu. Výnos nadace 
pravděpodobně dosáhl hodnoty 60 talentů, 
což byl obnos, který sliboval Vok I. z Rožmber-
ka ve své žádosti  do Citeaus. Základ nadání 
tvořil výnos z kostelů v Rožmitále na Šumavě 
a Přídolí. Profesor doktor páter W. Schmidt 
asi nejpodrobněji popisuje, jak došlo k vysvě-
cení vyšebrodského kláštera: „Na svatodušní 
neděli (1. června) pražský biskup Jan za pří-
tomnosti  mnoha šlechti ců a množství lidu vy-
světi l klášterní kostel. Hlavní oltář z oltářního 
kamene s jednoduchým křížem nad ním a Vok 
z Rožmberka přede všemi ústně zopakoval 
darování, jež bylo odevzdáno opatu Ott ovi a 
12 mnichům, kteří byli povoláni z Wilheringu.
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placená inzerce:

Přirozeně již dříve zvolili místo, kde se usadí 
a zbudovali prozatímní příbytky.“ Pan Josef 
Stöckl v německé kronice Vyššího Brodu na 
straně 11 píše:  „Klášterní kostel, tehdy pouze 
dřevěná nouzová stavba“ a páter Dominik Kai-
dl se snaží detailně rozebrat zakládací listinu i 
další dvě listiny z téhož dne. Mimo jiné píše: 
„První červen 1259 platí jako den založení vy-
šebrodského kláštera.“ O opatovi a konventu 
není zmínka.“ Jaroslav Čechura na základě 
rozboru zakládací listiny uvádí: „Z formulací 
listiny, jež je dílem biskupské kanceláře, lze 
usuzovat, že řeholníci z Wilheringu, kteří měli 
klášter osadit, dosud nedorazili. Je to vlastně 
kanonické potvrzení nové fundace, současně 
však i doklad toho, že ještě v roce 1259 neměl 
Vok svého notáře. Listinu nemohli sepsat ani 
řeholníci, neboť celý fundační akt proběhl bez 
jejich přítomnosti.“ Samotné nadání předsta-
vuje konglomerát dávek nejrůznějšího druhu, 
připomínající poněkud přemyslovské donace 
knížecího období. Součást nadání tvořil pře-
devším takzvaný „klášterní les“, jehož hrani-
ce listina přesně vymezuje. Celé území, které 
klášter získal, bylo značně členité, z převážné 
části porostlé lesy. V poměrně dlouhém výčtu 
nadání převažuje podíl na feudální rentě, 
aniž je přesněji specifikována její forma. Také 
rozptyl vsí, v nichž měl klášter dostávat dáv-
ky, je značný. Vznik kláštera ve Vyšším Brodě

 je mimo historicky důvěryhodné dokumen-
ty a písemnosti opředen i pověstmi, které se 
dobře poslouchají a čtou. Páter Dominik Kai-
dl nalezl v rukopise z 30. června 1629 pověst, 
ve které se praví: „Na onom místě klášterní-
ho hřbitova, kde v současnosti stojí kaple sv. 
Anny, již kdysi podobná kaple stála. Byl v ní 
obraz Matky Boží Bolestné s mrtvým Ježíšem 
Kristem na klíně. Tak Vok z Rožmberka, který 
měl své sídlo na sousedním hradě Rožmberk, 
chtěl jednoho dne v kapli vykonat pobožnost. 
Ke kapli musel na koni projet řekou Vltavou na

druhý břeh. Právě v tom čase vystoupila řeka, 
až se Vok dostal do nebezpečí života. Na pa-
mátku toho, že unikl smrti, nechal na místě 
kaple postavit klášter.“ Základem snad může 
být historická skutečnost. Nebezpečí života, 
do něhož padl Vok z Rožmberka při útěku přes 
řeku Inn po bitvě u Mühldorfu nad Innem 25. 
srpna 1257, ve které vévoda Ludvík II. Bavor-
ský porazil krále Přemysla Otakara II. 
 

- zdroj: archiv Františka Schussera -
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Vážení příznivci aktivního stáří,
v měsíci září došlo k zakončení cyklu od-

borných přednášek MUDr. Eduarda Bence, za-
měřených na zdraví. Poslední přednáškou byl 
„Dolní dyspeptický syndrom“ dne 7.9.2021 v 
rámci projektu – Sociálně zdravotní přednáš-
ková činnost pro seniory a osoby se zdravot-
ním postižením. Tento projekt byl finančně 
podpořen z rozpočtu Jihočeského kraje. Další 
projekt, který byl zakončen v měsíci září - Pod-
pora činnosti Senior klubu Loučovice - lek-
torská činnost fyzioterapeuta (rekondiční a 
rehabilitační cvičení pro seniory a osoby se 
zdravotním postižením) je také podpořen z 
rozpočtu Jihočeského kraje.

Dne 16.9.2021 absolvovali naši senioři jedno-
denní autobusový výlet do Vimperku a Leno-
ry. Celkem se zúčastnilo 25 seniorů. Ve Vim-
perku jsme shlédli zámek (horní areál), dále 
jsme pokračovali na oběd do restaurace Zlatá 
Hvězda ve Vimperku, kde jsme společně po-
obědvali. Poté následoval odjezd do Lenory. V 
Lenoře jsme měli možnost shlédnout expozici 
sklářství ve Sklářském muzeu a navštívit pro-
dejnu broušeného skla. Výlet se vydařil, poča-
sí nám přálo.

Na měsíc říjen je plánováno tradiční "dušičko-
vé tvoření".

- Mgr. Pavla Vachová -

INFORMACE ZE SENIOR KLUBU LOUČOVICE

                      SENIOR KLUB LOUČOVICE                                 
 

                        HARMONOGRAM  -  ŘÍJEN 2021 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

7. 10. 2021   
(čtvrtek) 

Rehabilitační a rekondiční cvičení pro seniory od 16.30 hod 

 
 

14. 10. 2021 
(čtvrtek) 

Senior klub otevřen v době od 14.00 – 16.00 hod 
 
 
 
 

21. 10. 2021  
(čtvrtek) 

 
 
 

Senior klub otevřen v době od 14.00 – 16.00 hod (dušičkové tvoření)  
 
 
 
 

Rehabilitační a rekondiční cvičení pro seniory od 16.30 hod 
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ANGLIČTINA 
PRO SENIORY S VNOUČATY 

 
 

  Formou hry se do výuky aktivně zapojí děti i prarodiče.  Používáme hry, říkanky, písničky, příběhy či kreslení. 
Doprovod nemusí angličtinu ovládat, funguje jako kamarád a opora pro dítě. 

Přihlásit se mohou prarodiče 
s vnoučaty ve věku 4 – 7 let 

 
Kdy? Každé pondělí 

 od 17.00-18:00. 
  

Začínáme 11. 10. 2021 celkem 11 lekcí 
 

Dům dětí a mládeže Český 
Krumlov 

  Linecká 67, 381 01 Český Krumlov 
Tel: 734 228 025 
 e-mail: jazyky@ddmck.cz 
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